

Pendidikan Harus Diberikan Percuma Kepada Rakyat



Perdana Menteri Anwar Ibrahim dalam sesi dialog dengan mahasiswa hari ini menyatakan keyakinannya bahawa pendidikan harus disediakan secara percuma kepada rakyat dari sekolah rendah hingga ke universiti, kecuali bagi golongan kaya. Namun, beliau mengakui bahawa kerajaan pada masa ini menghadapi keterbatasan kewangan yang menyebabkan pelaksanaan pendidikan percuma tersebut tidak mungkin dilakukan.

Dalam dialog tersebut, Perdana Menteri meminta masyarakat memberi waktu kepada kerajaan untuk menguruskan perbelanjaan negara dan melakukan reformasi terhadap sistem subsidi. Beliau berpendapat bahawa falsafah pendidikan adalah untuk memberikan pendidikan percuma kepada semua rakyat dari sekolah rendah hingga ke universiti, kecuali golongan kaya.

Anwar Ibrahim menyampaikan pandangannya ini dalam Program Cakna dan Dialog Malaysia Madani bersama pelajar yang ditaja oleh Jabatan Perkhidmatan Awam (JPA) di Universiti Kebangsaan Malaysia di Bangi.

Ketika ditanya mengenai langkah kerajaan untuk menyediakan pendidikan tinggi percuma kepada semua pelajar, beliau menjawab bahawa kerajaan sedang menghadapi hutang negara yang besar, iaitu sejumlah RM1.3 trilion. Oleh itu, beliau menyatakan bahawa pemotongan subsidi untuk golongan kaya adalah salah satu langkah yang diambil oleh kerajaan. Golongan kaya yang memiliki gaji sebanyak RM50,000 tidak perlu lagi menerima subsidi, dan mereka harus membayar kos pendidikan mereka sendiri.



Anwar Ibrahim menjelaskan bahawa jika subsidi dapat dikawal dengan baik, maka kos pendidikan pelajar dapat dikurangkan mulai dari peringkat awal, seperti sekolah rendah.

Selain itu, Anwar Ibrahim memberikan jaminan kepada pelajar perubatan bahawa mereka tidak perlu khawatir tentang kekurangan pekerjaan setelah tamat pengajian. Menurutnya, kelebihan doktor tidak akan menjadi masalah besar bagi negara, karena masih terdapat permintaan untuk tenaga perubatan. Jika terdapat kekurangan pekerjaan di sektor perubatan, kerajaan mungkin akan mengirim mereka ke negara lain yang membutuhkan doktor, seperti negara-negara di Afrika.

Anwar juga menyampaikan bahwa kerajaan sedang berusaha sebaik mungkin untuk membantu menyelesaikan masalah yang dihadapi oleh golongan doktor di negara ini, termasuk isu doktor kontrak. Beliau menyebutkan bahwa ketika memegang jabatan pada tahun lalu, beliau telah menyediakan dana untuk menyelesaikan sebagian besar dari satu pertiga masalah doktor kontrak, dengan menyelesaikan sekitar 4,000 doktor pada tahun ini dan menempatkannya pada jawatan tetap. Beliau berharap masalah doktor kontrak dapat diselesaikan dalam tiga tahun ke depan, namun mengakui bahwa ini adalah beban yang harus diatasi.

- Sumber : MalaysiaKini